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Bár vannak, akik politikai érdekből azt hangoztatják, hogy a városvezetés nem csinált semmit az elmúlt években és Salgótarjánban nem 
történt semmi, ennek épp ellenkezője igaz. Annak ellenére valósultak meg szép számmal a legkülönbözőbb beruházások, hogy az elmúlt 
éveket előbb a koronavírus-járvány, majd a drasztikus áremelkedések nehezítették. Összefoglalónk a 2-3. oldalon.

November végén kezdte meg a ki- 
vitelező a Meredek úti Táncház 
felújítását. Az előző év végén ki- 
cserélték az épület tetejét, az új 
esztendőben pedig ahogy az idő- 
járás engedte, folytatódtak a mun-
kálatok. Beszámolónk az 5. oldalon.

Már zajlik a közbeszerzési eljárás, 
előreláthatólag áprilisban már a 
konkrét kivitelezés is megkezdőd-
het. Írásunk a 4. oldalon.

Február közepén „Salgó- 
tarján • Több mint gon- 
dolnád” címmel indult 
imázskampány az online 
térben – a „Helló Sal-
gótarján” Instagram- és 
a „Salgótarján • Több mint gondolnád” Face-
book-oldalon –, valamint a közterületeken.  
Részletek a 4. oldalon.

Végéhez közeledik

a Táncház
felújítása

Hamarosan elkezdődhet
az egészségügyi-
szociális központ
felújítása

Salgótarján továbbra is épül

Díjazták a város 
legeredményesebb

sportolóit
Salgótarján több
mint gondolnád

A tavalyi év – csapatok esetében a 2022/ 
2023-as szezon – legkiemelkedőbb ered- 
ményeit elérő salgótarjáni sportolók vet-
ték át díjaikat a városházán február 9-én 
rendezett ünnepségen. Tudósításunk a 9. 
oldalon.

Az intézmény kívülről és részben belülről is megújul: többek között hőszigetelés, nyílászá-
ró-csere, a mosdók és az ebédlő felújítása is megvalósul. Az önkormányzat konkrét lépéseket 
tett annak érdekében is, hogy a tornaterem és a külső kézilabdapálya is új köntöst kaphasson. 
Írásunk az 5. oldalon.

Megújul a Beszterce-lakótelepi

Általános Iskola

2023-ban új funkciókkal nyitotta meg kapuját az eresztvényi Dornyay Ház
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Bár vannak, akik politikai érdekből azt han- 
goztatják, hogy a városvezetés nem csinált 
semmit az elmúlt években és Salgótarjánban 
nem történt semmi, ennek épp ellenke- 
zője igaz. Annak ellenére valósultak meg 
szép számmal a legkülönbözőbb beruhá- 
zások, hogy az elmúlt éveket előbb a ko- 
ronavírus-járvány, majd a drasztikus áremel-
kedések nehezítették.   

A 2014–2019 közötti önkormányzati ciklus 
rendkívül sikeres volt, rengeteg fejlesztés 
valósult meg, Salgótarján fejlődő pályára 
állt. A 2019 óta tartó időszakban viszont 
olyan nehézségekkel kellett megküzdenie 
az egész országnak, ezen belül főleg az 
önkormányzatoknak, így Salgótarjánnak is, 
mint amilyennel korábban soha. Ennél sok- 
kal fontosabb, hogy ugyanezekkel a nehéz- 
ségekkel kellett szembenéznie az egyének-
nek, a családoknak, a vállalkozásoknak is, 
és ezek hatásait a mai napig mindannyian 
érezzük. 

Emlékezzünk vissza: 2020 elején berob-
bant a koronavírus-járvány, ami miatt több 
mint két évre lényegében leállt az egész 
ország, sőt: az egész világ. Hatalmas anyagi 
terhet jelentett ez az önkormányzatoknak is, 
így Salgótarjánnak, hiszen miközben meg- 
őrizték az önkormányzati rendszerben dol-
gozó emberek megélhetését, munkahelyeit, 
és próbáltak a saját eszközeikkel segíteni 
az itt élőknek, aközben a bevételek messze 
elmaradtak a megszokottól, például azért, 
mert a kormány elvette a gépjárműadóból 
származó bevételt és az iparűzési adó felét 
az önkormányzatoktól.

A járvány okozta válságon sem jutott még 
túl a világ, az ország és a város, amikor kitört az 
energiaválság és elszabadult az infláció, rá- 
adásul a magyarországi áremelkedés lénye- 
gesen magasabb volt, mint Európa más 
országaiban. Mindeközben a kormány az ön- 
kormányzati intézményeket kizárta a rezsi- 
csökkentésből, emiatt az önkormányzat 
összesített áram- és távhődíja több mint 
tízszeresére emelkedett, mindeközben az 
egyéb árak is elképesztően megemelkedtek. 
Azonban az önkormányzat ekkor is meg-
őrizte a cégeinél és intézményeinél dolgozók 

megélhetését. Sőt: iskolakezdési támoga- 
tást nyújtott azoknak a rászoruló családok-
nak, akik ezt igényelték. 

Mint látható, olyan nehézségekkel kellett 
szembenéznie Salgótarjánnak, az országnak 
és a családoknak, amilyenekkel évtizedek 
óta nem találkoztak. De 2023-ban sikerült 
stabilizálni a város költségvetését, és min- 
den nehézség ellenére is számos kisebb- 
nagyobb fejlesztés valósult meg a városban 
az elmúlt években.

Továbbra is fókuszban a 
gyerekeknek szóló fejlesztések

Még az előző önkormányzati ciklusban kez-
dődött el az a nagyszabású óvodafelújítási 
program, amely a város összes oviját érin-
tette valamilyen formában. Ezek jelentős 
része 2019 előtt befejeződött, de több csak 
2019 után zárult le és került átadásra: ilyen 
volt a Pitypang Tagóvoda, a forgáchi Szivár-
vány Tagóvoda és a besztercei Gyermekkert 
Tagóvoda felújítása. Utóbbiban egy mini-
bölcsődét is kialakított az önkormányzat a 
legkisebbek számára. 

De nem csak az óvoda-felújítások szol-
gálják a gyermekek komfortjának javítását, 
hiszen nekik épült az egykori Építők-pálya 
helyén a játszóház, amely Nógrád megye 
első ilyen létesítményeként töretlen nép-
szerűségnek örvend. Szintén a gyermekek 
szórakozását szolgálja a játszóterek építése, 
illetve felújítása. A korábbi nagyszabású 

játszótérépítési program folytatásaként az 
elmúlt években az Erdész úton, Rónabányán 
és a Városi Strandfürdőben is létesült egy-
egy játszótér.

Egy nagyobb volumenű fejlesztés pedig 
jelenleg is zajlik, hiszen Zagyvapálfalván gőz- 
erővel épül, és néhány hónap múlva el is 
készül Salgótarján új bölcsődéje. 

Újabb egészségügyi  
beruházások valósultak meg 

Már az előző önkormányzati ciklusban is 
jó néhány rendelő újult meg, ezek sora 
folytatódott a 2019 utáni időszakban is. 
Zagyvapálfalván az Arany János iskola egy- 
kori épületének felújításával létrehozott az 
önkormányzat egy komplex egészségügyi 
centrumot, amelyben több felnőtt és gyer-
mek háziorvosi rendelő, valamint védőnői 
körzet és egy multifunkcionális terem is 
helyet kapott. Szintén több háziorvosi és 
fogorvosi körzetnek ad otthont az Acélgyári 
úton létrejött új rendelőközpont. 

Fekete Zsolt polgármester és a kormány 
megállapodásának köszönhetően pedig 
megépülhetett egy új onkológiai központ a 
Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórházban, 
és a komplex fejlesztés részeként a sürgős-
ségi ellátást is korszerűsítették, illetve több 
új eszköz is került az intézménybe. 

Több szabadidős projekt  
is megvalósult 

Az előző ciklusban kezdődött, de már a 
mostaniban fejeződött be Zagyvapálfalván 
a Gerelyes Endre Művelődési Ház felújí-
tása, amely az elmúlt években jó néhány 
kulturális, illetve családi programnak adott 
otthont, elég csak a Zenés Nyári Estékre 
gondolni. Mindemellett a hátrányos hely-
zetű gyermekek számára tanoda is működik 
az épületben. 

Megújult a Balassi Bálint Könyvtár ikoni- 
kus épülete, jelenleg is folyik, és hamaro- 
san befejeződik a Táncház felújítása, mely 
a Nógrád Táncegyüttes felnőtt és után- 
pótlás gyermek csoportjainak otthona. Je- 
lentős önkormányzati finanszírozás mellett 
alakította ki új kamaratermét és a hozzá 
kapcsolódó új kávézót a Zenthe Ferenc 

Salgótarján továbbra is épül

Megépült Nógrád megye első játszóháza Salgótarjánban

Modern egészségcentrumot alakított ki az önkormányzat Zagyvapálfalván
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Színház a József Attila Művelődési Központ 
egyik oldalszárnyában. Apropó „Józsi”: a gaz- 
daságosabb működtetés érdekében az épü-
let tetejére napelemek kerültek.

Az egykori lengyel piac területén egy va- 
lóságos extrém sportpark jött létre az elmúlt 
években, hiszen a már meglévő pálya mel-
lett felépült egy BMX freestyle pálya, majd 
egy úgynevezett pumpapálya is, amelyet 
kortól függetlenül bárki bátran kipróbálhat 
biciklivel, rollerrel, gördeszkával és görkor-
csolyával is.

Nem önkormányzati beruházás keretében 
újult meg az egykori Öblös-pálya, ugyan- 
akkor az önkormányzat megállapodásának 
köszönhetően használható annak gumibo- 
rítású futópályája tavasztól őszig a hobbi- 
sportolók számára is.

A városlakók számára fontos 
épületek újultak meg

Sokakat fűz kedves emlék az egykori ereszt-
vényi Dornyay Turistaházhoz, mely több 
évtizednyi hányatott sors után új köntösben 
várja látogatóit tavaly nyár óta. Az önkor-
mányzat mindig is elkötelezett volt az iránt, 
hogy az ikonikus épületet megmentse, ezért 
vásárolta vissza a magántulajdonosától, 
végzett rajta először állagmegóvó felújítást, 

majd amint talált rá forrást, teljes egészé-
ben felújította. 

Az elmúlt években befejeződött a Salgó 
úti városrehabilitáció, majd egy nagyszabású 
projekt keretében megújult a Forgách-telep 
is: az ottani önkormányzati lakások immáron 
méltó lakhatási körülményeket biztosítanak 
az ott élők számára, és mindemellett a fel- 
újításnak köszönhetően a településkép is 
rengeteget javult a környéken.

Az utolsó munkálatok zajlanak a Vásárcsar- 
nok és Piac felújítása során is, amely egyér- 

telműen az egyik legnagyobb érdeklődéssel 
követett beruházás a városban. Érthető a 
vásárlók türelmetlensége, azonban nem 
lehet elégszer hangsúlyozni, hogy a kivite-
lezés csúszásának egyik fő oka az volt, hogy 
az állami hatóságok lassan hozták meg a 
beruházást érintő döntéseket. 

Utak és járdák sora  
is megújult

Természetesen jó néhány út is megújult az 
elmúlt években: a Sugár út teljes körű fel-
újítása is már ebben a ciklusban fejeződött 
be, mely az útburkolat-cserén túl teljes 
közműkiváltást és járdaépítést is jelentett 
a zagyvapálfalvai városrészben. Hasonló 
komplex felújításon esett át az ipari park 

útjának egy szakasza is. Közművekkel együtt 
újult meg a Budapesti út Spar előtti szakasza, 
valamint két ütemben a Hősök útja több 
szakasza is. 

Mindezeken túl érintették a járda- és út- 
felújítási munkálatok a Kertész utat, a Cse-
hov utat, a Május 1. utat, a Frigyes körutat, a 
Kossuth utat, a Medves körutat, a Mártírok 
útját, a Kisfaludy utat, a Vadaskerti utat, a 
Nyár utat, a Gedőci utat, a Mátyás király utat, 
a Zöldfa utat, a József Attila utat, a Sebaji 
utat és az Ybl Miklós út szervízútját; valamint 
a Pécskő úti járdát, a December 8. tér előtti 
járdát, a Meredek úti járdát, a Szerpentin úti 
járdát, a Klapka György úti járdát, a Kossuth 
úti járdát, a Csokonai úton pedig új járda 
épület oda, ahol eddig nem volt. Az Úttörők 
útján és a Lőwy Sándor úton parkolók kerül-
tek kialakításra.

A fenti sor a következő hónapokban a ter- 
vek szerint bővül a Makarenkó úttal, a Tá- 
rozó úttal, a Táncsics úttal és a Bereczki 
Máté úttal. 

De nem csak a gépjárművek és a gyalo- 
gosok számára történnek fejlesztések a város- 
ban, hanem a kerékpárosok is örülhetnek, 
hiszen elkészült a Salgótarjánt átszelő 
észak-déli kerékpárút IV. üteme a Tarján 
Vendéglő és a gyermektábor közötti szaka- 
szon, ezzel az egész város biztonságosan 
keresztülbiciklizhetővé vált. De kerékpáros 
piktogramok kerültek a Camping útra, a 
Petőfi útra és a Csokonai útra is.

Rengeteg egyéb fejlesztés  
is megvalósult

Az elmúlt években kiépült, illetve bővült 
a csatornahálózat Rónafalun, Rónabányán,  
Salgóbányán, Kotyházán, a Mikóvölgyi úton 
és az Újaknai úton. Emellett a biztonságos 
ivóvízellátás és szenyvízelvezetés érdeké- 
ben városszerte valósultak meg további ki- 
sebb-nagyobb felújítások.

Jelentősen bővült a térfigyelő kamera- 
rendszer is, a teljesség igénye nélkül: kame-
raállásokat építettek ki, illetve fejlesztették  
a meglévő kamerákat a Pécskő úti nagy ját-
szótérnél, a zeneiskolánál, a Beszterce téren, 
a Dolinkában, az Acélgyári játszótérnél, a 
Gorkij-lakótelepi játszótérnél, a Jónásch kör- 
úton, a Pécskő út 12/A számú épületnél, 
illetve a Gerelyes Endre Művelődési Háznál. 
Mindezek mellett az önkormányzat, illetve 
a polgármesteri hivatal megállapodást kö- 
tött több lakásszövetkezettel és társas- 
házzal, hogy azok szabályszerűen üzemel-
tethessék kameráikat, amely így tovább 
növeli a közbiztonságot. Bővült a közvilágí-
tási rendszer is.

Mindezeken túl is rengeteg, szinte felso-
rolhatatlan mennyiségű egyéb fejlesztés és 
felújítás történt városszerte, például busz- 
megállók újultak meg, előtető épült a for- 
gáchi temető ravatalozójához, ügyességi 
eszközök kerültek a besztercei kutyafutta-
tóba, támfalak, korlátok és lépcsők újultak 
meg, új utcabútorok, padok és új hulladék-
gyűjtők kerültek ki a közterületekre. Ezek az 
apróbb beruházások is mind azt szolgálják, 
hogy a városlakók komfortosabban érezzék 
magukat.

Megújult a Balassi Bálint Könyvtár

A fiatalok nagy örömére egy valódi extrém sportpark jött létre az egykori lengyel piac területén
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Február közepén „Salgótarján • Több mint 
gondolnád” címmel indult imázskampány az 
online térben – a „Helló Salgótarján” Insta- 
gram- és a „Salgótarján • Több mint gondol- 
nád” Facebook-oldalon -, valamint a közterü- 
leteken, melynek keretében érdekességek 
sokaságát ismerhetik meg szeretett váro- 
sunkról, büszkeségeinkről, nevezetessége-
inkről, Salgótarján csodálatos természeti 
környezetéről az ide látogatók, és az itt élők 
egyaránt.   

A városunkat és környékét bemutató infor-
mációkkal azokhoz szólnak, akik szeretnek 
túrázni, szeretik a természetet, és szeretnék 
bakancsos turistaként bebarangolni Salgó-
tarján környékét.

VÁ RO S I Ü G Y E K

Már zajlik a közbeszerzési eljárás, előrelát-
hatólag áprilisban már a konkrét kivitelezés 
is megkezdődhet.

Ahogy korábban már írtunk róla: Salgótarján 
önkormányzata megkapta a zöld lámpát a 
Városi Sportcsarnok és a Salgótarján és Tér- 
sége Egészségügyi-Szociális Központjának 
(ESZK) energetikai korszerűsítését célzó pá- 
lyázataira. Ezek a Táncház korszerűsítésénél 
lényegesen nagyobb volumenű és összetet-
tebb beruházások, így jóval bürokratikusabb 
folyamaton kell átmenniük ahhoz, hogy 
elkezdődhessenek a tényleges munkálatok. 

Jó hír azonban, hogy az ESZK esetében 
már zajlik a közbeszerzési eljárás, előrelát-
hatólag áprilisban már a konkrét kivitelezés 
is megkezdődhet.

„Az ESZK intézménye nagy energiaigényű 
épület, aminek a szigetelése, napelemmel 
való ellátása jelentős költségmegtakarítást 
eredményez majd, ami napjainkban kiemelten 
fontos szempont” – hangsúlyozta dr. Huszár 
Máté, Salgótarján alpolgármestere. 

Az ESZK energetikai jellegű felújítása so- 
rán külső homlokzati hőszigetelést kap az 
épület, szigetelik a tetőt és a födémet, va- 
lamint lecserélik a nyílászárókat. Emellett 
korszerűsítik a fűtési rendszert és napele-
mes rendszer is kerül az épületre, valamint 
megtörténik az akadálymentesítése is.

A Városi Sportcsarnokot érintő beruházás 
esetében viszont az állami-kormányzati sze- 
replőknél pattog a labda most már hóna-
pok óta. És nem ez az egyedüli beruházás, 
amely az állami intézmények miatt nem tud 

haladni. Ahogy egy korábbi cikkünkben már 
felhívtuk a figyelmet rá: Salgótarján önkor-
mányzata hiába adja be sorra pályázatait az 
illetékes hatóságoknak, az állami-kormány- 
zati intézmények nem döntenek sem a salgó- 
tarjáni, sem más városok pályázatairól. Egy-
szerűen lefagyott a rendszer. Mindezt tetézi 
a tavaly novemberben elfogadott új állami 
beruházási törvény, amely teljesen bizony-
talan jogszabályi környezetet teremtett. 

Fontos azonban ismételten hangsúlyozni, 
hogy amiben tud, abban halad az önkor-
mányzat, így például a látványtervek után 
elkészültek a kiviteli tervek a Gagarin Ál- 
talános Iskola udvarát, illetve a Kemerovo- 
lakótelep közterületeit, valamint a Vásártér 
és a Rokkant-telep közterületeit érintő fel- 
újítások kapcsán is. 

Hamarosan elkezdődhet az egészségügyi-
szociális központ felújítása

Virágos városunk

Salgó Vára Földalatti bányamúzeum Városi tanösvény a Rokkant-telepen

Salgótarján több mint gondolnád
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November végén kezdte meg a kivitelező a 
Meredek úti Táncház felújítását, még az 
előző év végén kicserélték az épület tetejét, 
az új esztendőben pedig ahogy az időjárás 
engedte, folytatódtak a munkálatok.   

A salgótarjáni Táncház városunk büszkesége, 
az országos hírű Nógrád Táncegyüttes ott-
hona. Épp ezért bár az intézmény felújítása 
egy kisebb volumenű projekt, mégis nagyon 
fontos.

„Várhatóan április végére valósul meg a fel- 
újítás, így a Nógrád Táncegyüttest és utánpót-
lás csoportjait, a táncházba járó gyermekeket 
egy még korszerűbb ingatlan és méltó körül-
mények várják majd” – emelte ki dr. Huszár 
Máté, a Belváros önkormányzati képviselője, 
Salgótarján alpolgármestere.

A fejlesztés részeként többek között 
külső hőszigetelést kapott az épület, víz- 
szigetelést a lábazat, lecserélték a tetőt 
és napelemek is kerülnek majd a Táncház 

tetejére, illetve projektarányosan aka- 
dálymentesítik az épületet, amely a felújí- 
tásnak köszönhetően komfortosabbá, kör- 

nyezetbarátabbá, energiahatékonyabbá és 
nem utolsó sorban olcsóbb fenntartásúvá 
válik.

F E J L E S ZT É S E K

Az intézmény kívülről és részben belülről is 
megújul: többek között hőszigetelés, nyílás-
záró-csere, a mosdók és az ebédlő felújítása 
is megvalósul. Sőt: az önkormányzat konk-
rét lépéseket tett annak érdekében is, hogy 
a tornaterem és a külső kézilabdapálya is új 
köntöst kaphasson.

Komoly korszerűsítésen esik át hamarosan 
a Salgótarjáni Általános Iskola Beszterce- 
lakótelepi Tagiskolája, hiszen Salgótarján  
önkormányzatának közgyűlése legutóbbi 
ülésén döntött az erre vonatkozó pályázat 
beadásáról, melyet a Salgótarjáni Tanke-

rületi Központtal konzorciumban nyújt be. 
„Nagyon örülök neki, hogy sok-sok lobbizás 
után most már feketén-fehéren leírva is el- 
köteleztük magunkat és belevágunk az ovi meg- 
valósult felújítása után az iskolánk rekonstruk-
ciójába is” – hangsúlyozta Molnár Károly, a 
Beszterce-lakótelep önkormányzati képvise- 
lője a döntés után. 

A beruházás során kívülről megújul az 
iskolaépület: külső hőszigetelést kap, ki- 
cserélik a nyílászárókat, megoldják a lapos- 
tető vízszigetelési és csapadékvízelvezetési 
problémáit. De részlegesen belülről is meg- 
újul az épület: a mosdók, az ebédlő és az 

álmennyezet, de emellett kisebb elektro- 
mos munkákat, gépészeti és fűtésfelújítást 
is végeznek majd az iskolában. Az erre 
vonatkozó előkészítési-, felmérési-tervdo-
kumentációkat az önkormányzat már el is 
készítette.

És ez még nem minden: az önkormányzat 
már arról is döntött, hogy pályázatot nyújt 
be a Magyar Kézilabda Szövetség tornate-
rem- és tornacsarnok felújítási felhívására, 
melynek köszönhetően megújulhatna az 
iskola tornaterme és a hozzá kapcsolódó 
helyiségek, valamint a kültéri kézilabdapá-
lya is. 

Megújul a Beszterce-lakótelepi Általános Iskola

A Táncház megszépült épülete a Meredek úton

A Beszterce-lakótelepi Általános Iskola épülete is hamarosan megújul

Végéhez közeledik a Táncház felújítása

Salgótarján ma – Közéleti havilap. ISSN 3004-0752  Kiadja: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata. Felelős kiadó:  
Fekete Zsolt polgármester. Szerkeszti: REMEK Kft. Szerkesztőség: 3100 Salgótarján, Fő tér 5. E-mail: ma@salgotarjan.hu. 
Lapunk MTI-hírfelhasználó. Nyomdai munkálatok: EDS Zrínyi Zrt. Meg nem rendelt kéziratokat nem őrzünk meg és nem 
küldünk vissza. Készült: 19 000 példányban.
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A KiK a Salgó Centerben (egykori Alba Üz- 
letház) lelt otthonra, a kiskereskedelmi lánc 
elsősorban ruházati cikkeket, otthoni deko- 
rációs és konyhai termékeket, valamint já- 
tékokat árul. Az ünnepélyes megnyitón tisz- 
teletét tette Rikk Róbert, a KiK magyaror-
szági vezetője is. 

Azért is nagy szó, hogy több éves tárgyalás 
után megvalósulhatott ez a salgótarjániak 
vásárlási lehetőségeit tovább bővítő beru-
házás, mert ahogy arról már e lap hasábjain 
is többször írtunk: a kormány által 2012-ben 
bevezetett, majd azóta többször módosí-
tott, de még a mai napig érvényben lévő 
„plázastop” törvény alapvetően korlátozta 
az új áruházak építését, sőt: még a meglévő 
kereskedelmi ingatlanok átalakítását is. Aki 
ilyen jellegű beruházást akar megvalósítani, 
annak ezt külön engedélyeztetnie kell a 
Hajdú-Bihar Vármegyei Kormányhivatallal, 
amely pedig egy kormány által delegált 

testület véleménye alapján dönt ezekről a 
kérelmekről.  

Hogy ezek a döntések milyenek, és vajon 
mi alapján születnek, az nem átlátható, de 
egy biztos: salgótarjániként nyugodt szív- 
vel tarthatjuk felháborítónak ezeket a dön-
téseket. 

Mint köztudott, Salgótarjánban is szeret- 
tek volna megvalósítani befektetők olyan, 
számos más városban megtalálható bevá- 
sárló udvarokat, melyekben népszerű üzlet- 
láncok találhatók meg egy helyen. Ám az 
illetékes kormányhivatal mindannyiszor el- 
utasította a kérelmet arra hivatkozva, hogy 
Salgótarjánban van elég üzlet. Tette mindezt 
úgy, hogy az elmúlt több mint egy évtizedben 
Budapesten is épültek új plázák, és Ma- 
gyarország más, kereskedelmi szempontból 
jóval lefedettebb vidékein is sorra nyílhat-
tak új boltok, üzletek.

Bízunk benne, hogy a jövőben a Haj-
dú-Bihar Vármegyei Kormányhivatal, illetve 

az ügyben véleményezési jogkörrel bíró 
kormányzati delegáltak nem kaszálják el a 
Salgótarján kereskedelmét színesítő kez- 
deményezéseket, vagy ha mégis, a KiK-hez 
hasonló egyedi megoldásokkal újabb is- 
mert üzletláncok jelenhetnek meg váro-
sunkban.

A Palóc Roham által szervezett jótékonysági 
akadályfutóversenyen összegyűlt adomá-
nyoknak köszönhetően február közepétől 
egy éven át a Nógrád Vármegyei Szent Lázár 
Kórház gyermekosztályának kis betegeit is 
rendszeresen látogatják majd a Piros Orr 
Bohócdoktorok. 

A gyógyulásnak lelki összetevői is vannak, 
a nevetés – mint tudjuk – önmagában is 
gyógyír. Így mi is segíthetne a legjobban 
azoknak a gyerkőcöknek, akik hosszabb- 

rövidebb ideig kórházba kényszerülnek, mint 
az, ha van, aki megnevetteti őket. Nem vé- 
letlen tehát a Piros Orr Bohócdoktorok nép- 
szerűsége. Az azonban talán kevésbé köztu-
dott, hogy ők egy teljesen civil csapat, akik 
adományokból működnek. 

Eddig az ország 15 kórházában fordultak 
már meg, a salgótarjáni a 16. a sorban, ahol 
bohócaik megkezdték a rendszeres viziteket. 
Hogy ez így létrejöhetett, az egy másik civil 
szervezetnek, a Palóc Roham csapatának kö- 
szönhető. 

Az általuk most már hosszú évek óta 
minden ősszel megrendezett SalGO Charity 
Run tavaly ugyanis ezt tűzte ki célul: a 
jótékonysági akadályfutó verseny bevételét 
arra ajánlották fel, hogy legalább egy évig 
Salgótarjánban is vizitelhessenek a bohóc-
doktorok, ezzel is hozzájárulva az itteni kis 
betegek gyógyulásához. A szereplők bíznak 
abban, hogy az egy év elteltével is lesznek 
olyan adományozók, akik támogatni fogják, 
hogy a bohócdoktorok a jövőben is vizitel-
hessenek a salgótarjáni kórházban. 

Újabb ismert üzletlánc nyitott boltot Salgótarjánban

Salgótarjánban is vizitelnek a bohócdoktorok

Fekete Zsolt, Salgótarján polgármestere (balra) 
és Rikk Róbert, a KiK magyarországi vezetője a 
megnyitó ünnepségen

Fotók: A Nógrád Vármegyei Szent Lázár Kórház Facebook-oldala
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Február 23-án a December 8. téren került sor 
a kommunista diktatúrák áldozatainak em- 
léknapja alkalmából tartott városi megem-
lékezésre.   

A XX. században a totalitárius eszmék és 
rendszerek hatalmas pusztítást okoztak az 
egész világon, így Kelet-Közép-Európá- 
ban is. 

Az Országgyűlés – 2000. június 16-án ha- 
tályba lépett – határozatával nyilvánította a 
kommunizmus áldozatainak emléknapjává 
február 25-ét annak emlékére, hogy 1947-
ben ezen a napon hurcolták el jogellenesen 
a szovjet csapatok Kovács Bélát, a Független 
Kisgazdapárt főtitkárát, és ítélték tárgyalás 
nélkül kényszermunkára.

„Az elnyomó rezsimek működtetői mindent 
 elkövettek a társadalom minél teljesebb körű 
ellenőrzése érdekében. Ám ezekben az években 
is akadtak, akik a hatalmi önkénnyel szembe-
szegülő, bátor magatartásukkal a helytállás 
maradandó példáit mutatták fel” – mondta 
az áldozatokra emlékezve dr. Huszár Máté, 

Salgótarján alpolgármestere, hangsúlyozva: 
a sokszor névtelenségbe merülő, tengernyi 
emberi szenvedés az, amit soha nem szabad 
elfelednünk. 

Bodó Mónika, a Politikai Foglyok Országos 
Szövetsége (POFOSZ) Nógrád Vármegyei 
Szervezetének elnöke emlékező beszédében 
rámutatott: világviszonylatban körülbelül 
100 millióra tehető azoknak a száma, akik 
életüket veszítették az ínség miatt, a kény- 
szermunka táborokban, a kegyetlen bánás-
mód következtében, vagy kivégezték őket. 
Magyarország tekintetében is több százezer 
halottról, és több száz kivégzettről beszél-
hetünk.

 A rendezvény végén a megjelentek el- 
helyezték koszorúikat a December 8. téri 
emlékműnél.

Főhajtás a kommunizmus áldozatai előtt

Kakuk József 1945. november 4-én szüle- 
tett Salgótarjánban nyolcgyermekes mun- 
káscsalád hetedik gyermekeként.

Autószerelő szakmunkásvizsgát tett, 
majd Kakuk Autóklinika névvel nyitotta 
meg saját autószerelő műhelyét. Fiatal 
korában a Salgótarjáni BTC labdarúgója 
volt, aktív sportpályafutásának befejezése 
után több évtizedig − különböző minő-
ségben és módon − segítette az egyesület 
működését.

Vállalkozóként megalapította a gépjár- 
műkereskedéssel és autószereléssel fog- 
lalkozó Kakuk Autóház Kft.-t, melynek 
hosszú időn át ügyvezető igazgatója volt.

Létrehozta a Kakuk Lovasudvart, majd 
az ehhez kötődő sportegyesületet, amely-
nek elnökeként tevékenykedett. A Nógrád 
megyei lovasélet egyik legmeghatározóbb 

személyisége 18 éven keresztül rendezte 
a korszak egyik legkiemelkedőbb díjazású 
versenyét Somoskőújfalun, a „A Magyar 
Lóért” Toyota Kupa díjugrató versenyt.

Kakuk József – a sokak által Patyoként 
tisztelt salgótarjáni lokálpatrióta – ápolta 
a megyében született olimpiai bronzér-

mes, Platthy József – a lovassport első és 
eddig egyetlen magyar olimpiai érem-
szerzője – emlékét, akiről lovas stadiont 
nevezett el 2006-ban, és emlékművet ál- 
líttatott tiszteletére.

Elkötelezett közösségi emberként, me- 
cénásként közreműködött – többek között 
− Gabora Károly, neves cigányprímás em- 
lékének ápolásában is.

Az általa működtetett lovasudvar adott 
otthont a „Salgótarján száz éve város” 
programsorozat keretén belül szervezett 
nagysikerű lovas színházi előadásnak.

Munkáját számos díjjal ismerték el. 
1999-ben kapta meg „Nógrád Megye  
Bérczy Károly Díját”, 2009-ben pedig Nóg- 
rád megye díszpolgára lett.

Kakuk József emlékét tisztelettel és 
kegyelettel megőrizzük.

Elhunyt Kakuk József, sokak szeretett Patyoja

Dr. Huszár Máté, Salgótarján alpolgármestere 
emlékezett az áldozatokra

Bodó Mónika, a Politikai Foglyok Országos 
Szövetsége (POFOSZ) Nógrád Vármegyei 
Szervezetének elnöke beszédében felidézte a 
borzalmas időket
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A 78 évvel ezelőtti széncsatára emlékeztek 
február 8-án Salgótarjánban, a Nógrád Vár- 
megyei Kormányhivatal épületén lévő em- 
léktáblánál.  

Fekete Zsolt, Salgótarján polgármestere ün- 
nepi beszédében hangsúlyozta, hogy Sal- 
gótarján várossá nyilvánításának alapja a 
19. században elindult bányászat és ipa-
rosodás volt. E történeti folyamat jelentős 
eseményeinek része az 1946-os széncsata 
is, amikor a kormány a termelés fokozására 
szólította fel a bányákat.

„A mostoha munkafeltételek között elért 
kimagasló termelési eredménnyel a bányászok 
hozzájárultak az akkori magyar gazdasági 
élet stabilizálásához, az ipari termelés elin-
dításához, az áramellátás biztosításához és 
a lakossági tüzelőanyag-ellátás javításához” 
– fogalmazott a polgármester.

Dobor István, a Nógrádi Bányász Nyugdíjas 

Szakszervezeti Bizottság elnöke beszédé-
ben a széncsatát, illetve az odáig vezető 
történéseket idézte fel.

„A felhívás sikeres volt, mert az összefo- 
gásnak köszönhetően a széntermelés meg- 
duplázódott. A bányászok közössége ebben a 
széncsatában is bebizonyította, hogy mindig 
és minden körülmények között helyt tud állni” 
– mondta Dobor István.

A megemlékezésen részt vett Rabi Ferenc, 
a Bánya-, Energia- és Ipari Dolgozók Szak- 
szervezetének elnöke. Az ünnepi program-
ban a Bányász Kohász Fúvószenekar és Házi 
Anita színésznő működött közre.

Az esemény zárásaként a résztvevők el- 
helyezték koszorúikat a Nógrád Vármegyei 
Kormányhivatal falán található emléktáb-
lánál.

Az 1946-os széncsatára emlékeztek

Munkácsy-kiállítás
nyílt a múzeumban

Az 1920-as trianoni országhatár jócskán Salgó-
tarján mai közigazgatási határán belül húzódott 
volna. Ha nincs az 1924-es határkorrekció, nem 
csak Somoskő, de még a mai Beszterce-lakótelep is 
Szlovákiához tartozna. 

1924. február 15-én tért vissza Magyarországhoz 
mintegy 15 négyzetkilométernyi terület, melyet az 
1920-as trianoni békeszerződés korábban Cseh-
szlovákiához csatolt. Bár a köztudat nagyrészt So- 
moskőújfaluhoz köti ezt az eseményt, az érintette 
a mai napig Salgótarjánhoz tartozó Somoskőt, va- 
lamint Eresztvényt és környékét is. Sőt: a trianoni 
határ az akkor még nem létező Beszterce-lakótelep-
től délre húzódott. 

Hogy mindez így történt, az a környéken jelentős 
földterülettel és bányákkal rendelkező Dr. Krepuska 
Géza fülészprofesszor és Liptay B. Jenő, a Rima-
murány-Salgótarjáni Vasmű Rt. igazgatója által kö- 
zösen benyújtott, valamint Auer Pál jogi szakértő 
közreműködésével megszületett határkorrekciót 
szorgalmazó beadványnak köszönhető, akik hatáso-
san érveltek gazdasági indokokkal, többek között a 
trianoni békediktátum egyik pontjával is amellett, 
hogy e területeknek nem Csehszlovákiában van a 
helyük. Erőfeszítéseiket siker koronázta, így 1924- 
ben jelentős területek térhettek haza Magyaror-
szághoz. 

Sajnos a határkorrekció nem volt teljes, hiszen 
például hiába került vissza Magyarországhoz So- 
moskő – amely 2017 óta büszkén viselheti a „Ha- 
zatért falu” („Pagi ad Patriam reversi”) címet –, a 
falu felett magasodó vár a mai napig Szlovákiához 
tartozik.

Száz évvel ezelőtt tért
haza Somoskő, 
Somoskőújfalu és 
a környékbeli területekMűvészettörténeti értékekben gazdag kiállítás nyílt március 1-jén a Dornyay 

Béla Múzeumban. Az időszaki tárlaton – mely május 10-ig tekinthető meg – a 
világszerte ismert magyar festő, Munkácsy Mihály alkotásaival ismerkedhet-
nek meg az érdeklődők. 

A Munkácsy fürdőzik című kiállítás a népszerű belga üdülőhelyen, Ostendében 
készült Munkácsy-alkotásokat állítja a középpontba, amelyekhez több szálon 
futó kultúrtörténeti vonalak kapcsolódnak. 

A tárlaton – mely a békéscsabai Munkácsy Mihály Múzeumból került Sal- 
gótarjánba – látható remekművek megismertetik a látogatókat a belga város 
művészettörténeti közegével, gasztronómiájával és korabeli fürdőzési szoká-
saival.

A fotókon és a kiállítási tárgyakon keresztül a tárlaton az látható, hogy 
Munkácsy amikor épp nem alkotott, hogyan pihent Ostendében.
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A tavalyi év – csapatok esetében a 2022/ 
2023-as szezon – legkiemelkedőbb ered- 
ményeit elérő salgótarjáni sportolók vett- 
ék át díjaikat a városházán február 9-én 
rendezett ünnepségen, melyen dr. Dániel 
Zoltán alpolgármester köszöntötte a meg-
jelenteket. 

„Bár a körülmények nem mindig ideáli- 
sak, de az önkormányzat emelkedő sport- 
finanszírozással, a sportlétesítmények mi- 
nél hatékonyabb működtetésével, sport- 
beruházások és helyi nagy sportrendezvé- 
nyek támogatásával segíti a minél ered- 
ményesebb tevékenységet” – mondta az al- 
polgármester, aki az idei évre minden salgó- 
tarjáni hobbi-, diák- és versenysportolónak 
jó egészséget, és még nagyobb sikereket 
kívánt.

A kitüntetettek

Az ifjúságiaknál Sáfár Alíz, a Salgótarjáni 
Atlétikai Club U10-es korosztályban rang-
listavezető síkfutója, és csapattársa, a 16 
évesen az U18-as korosztályban a ranglista 
harmadik helyét elfoglaló magasugró, Baj-
nai Máté kapták az elismerést.

A felnőtt nőknél Mag Viktória, a salgótar-
jáni Dornyay SE magyar válogatott, felnőtt 
és junior ranglistavezető, a sportági szövet-

ségtől 2021 után 2023-ban is az „Év felnőtt 
női tájfutója” címet elnyerő sportolója lett 
a díjazott.

A férfiak között Határ Attila, a Korda Racing 
Kft. raliversenyzője, a tavalyi szezonban a 
HUMDA Országos Rallye Bajnokságban az 
RC4 géposztály, a 2WD Kupa és Peugeot 
Rallye Cup harmadik helyezettje kapta az 
elismerést.

A csapatok között – a 2022/2023-as 
bajnokság eredményei alapján – a Sal- 
gótarjáni VSE női futsal csapata nyerte a 
díjat.

Különdíjak

Tavalyi eredményeik alapján két utánpótlás 
korú versenyzőnek ítéltek különdíjat. Az 
elismerést Oláh Milán, a Salgótarjáni Box 
SE ökölvívója vehette át, aki az Országos 
Serdülő Bajnokságon 1. helyezést ért el, 
illetve Bendegúz Zoltán, a Dornyay SE táj-
futója, aki a Váltó Országos Bajnokságon 3. 
helyezést ért el, és tagja a junior válogatott 
“B” keretének.

Az év szponzora díjat a salgotarjanklima.hu 
– Cold Therm Tech Bt.-nek ítélték oda.

Díjazták a város legeredményesebb sportolóit

Díjazták a megye legaktívabb testnevelőit és iskoláit
Pálfalvai Zoltán, a Salgótarjáni Bolyai Já- 
nos Gimnázium pedagógusa lett Nógrád 
megye legeredményesebb testnevelője a 
2022/2023-as tanév diákolimpiai eredmé-
nyei alapján. 

A Magyar Diáksport Szövetség idén először 
nem csak országosan, de megyei szinten is 
díjazta a legeredményesebb testnevelőket 

és iskolákat. Az országos díjátadón ismerték 
el az elmúlt tanév diákolimpiai eredményei 
alapján a megyék legeredményesebb test- 
nevelőit. Nógrádból Pálfalvai Zoltán, a Sal- 
gótarjáni Bolyai János Gimnázium testne- 
velője érdemelte ki ezt a címet. Aki azon- 
ban nem ott, hanem a februári megyei 
díjátadón tudta csak átvenni elismerését. 
A megyei ünnepségen több salgótarjáni isko-

lát és testnevelőt is díjaztak: a középiskolák 
rangsorában az első helyen a Salgótarjáni 
Bolyai János Gimnázium végzett, míg mögöt-
tük a Salgótarjáni Madách Imre Gimnázium 
lett a második.

Testnevelők közül Mrakics Nikolett, a Kodály 
Zoltán Általános Iskola, illetve Czímerné Séber 
Darinka, a Salgótarjáni Bolyai János Gimná-
zium pedagógusai vehettek át elismerést. 

Dr. Dániel Zoltán, Salgótarján alpolgármestere köszöntötte a díjazottakat
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Utánpótlás bajnok lett a fiatal tarjáni judós lány

Második helyen zárta az alapszakaszt a Strandépítők 

Sirkó Dalma, a salgótarjáni Görbeország DSE sportolója nyerte a 
közelmúltban Szegeden rendezett ifjúsági judo országos bajnoksá-
got a 40 kg alatti lányok között. 

A fiatal salgótarjáni cselgáncsozó egy nagykanizsai, egy diósgyőri 
majd végül egy zalaegerszegi ellenfelet győzött le magabiztosan és 
szerezte meg ezzel a magyar bajnoki címet súlycsoportjában.  

A felsőházi rájátszásban további 8 mérkőzés 
vár a salgótarjáni férfi kézilabdacsapatra, az 
első összecsapás március 23-án idegenben, 
a Hajdúnánás ellen lesz.

Március elején befejeződött az alapszakasz 
az NB II-es kézilabda-bajnokságban, így 
véget ért a bajnokság első része a Csépe 
Salgótarjáni Strandépítők KC férfi felnőtt 

csapata számára is. A salgótarjáni csapat 
a „C” csoportban küzdött a pontokért és a 
minél jobb helyezésért, és végül a DVTK 
gárdája mögött a 2. helyen végzett. A diós- 
győriektől ősszel idegenben kikapott a tar- 
jáni csapat, ám most februárban itthon, hazai 
pályán magabiztosan, 30-22-re múlták felül 
a borsodi együttest. A bajnokság március 
végén folytatódik az észak-keleti felsőházi 

rájátszással, ahol az NB II. „C” és „D” csoport- 
jának első négy helyezettje küzd meg egy- 
mással: mindenki játszik a másik csoport 
tagjai ellen, de hozzák magukkal a rájátszás- 
ba bejutó csoportellenfeleik elleni alapsza- 
kaszi eredményeket is. Ez alapján a salgótar-
jániak jelenleg a 3. helyről várják a rájátszás 
rajtját, ami számukra március 23-án idegen-
ben, a Hajdúnánás ellen kezdődik. 

Az 1968-as és 1972-es olimpián is sze-
replő magasugró négy magyar bajnoki 
címet is szerzett a Salgótarjáni Kohász SE 
sportolójaként pályafutása során.

Február 9-én, életének 75. évében elhunyt 
Komka Magdolna, az SKSE egykori két-
szeres olimpikon magasugrója. Komka 
Magdolna rengeteg fantasztikus sikert ért 
el karrierje során: részt vett az 1968-as 
és az 1972-es olimpián, előbbin a kiváló 
9. helyen végzett. Szerepelt fedett és 
szabadtéri Európa-bajnokságon is. Négy- 
szeres magyar bajnok, többször döntött  

országos csúcsot, a megyei rekord pedig 
a mai napig, immáron közel 52 éve fűző-
dik az ő nevéhez az 1972-ben ugrott 185 
centiméterrel.

Komka Magdolna férje a 2007-ben el- 
hunyt olimpiai bajnok kalapácsvető Zsi- 
vótzky Gyula volt, fiuk, Zsivoczky Attila 
szintén sikeres atléta lett: három olim-
pián járt, vb-bronzot és Eb-ezüstöt is 
szerzett többpróbában. 

Komka Magdolna temetéséhez Salgó-
tarján önkormányzata is hozzájárult, erről 
a közgyűlés februári ülésén döntöttek a 
képviselők. 

Elhunyt Komka Magdolna, egykori salgótarjáni olimpikon
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